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       PROTOKÓŁ Nr 9/2024 

                 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

         w dniu 25.11.2024r. 

 

Naradę prowadziła Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów p. Sylwia Bakalarz- 

Borkowska. Obecni byli członkowie Komisji Budżetu i Finansów według załączonej listy 

obecności, Wójt Gminy – T. Lato,  Z- ca Wójta Gminy – M. Dolezińska- Włodarczyk, 

Skarbnik Gminy – R. Szechnicki, Sekretarz Gminy – Z. Zagdański, Kierownik Centrum 

Usług Wspólnych Gminy Masów – A. Kowalczyk Zastępca Dyrektora Centrum Edukacji i 

Kultury „Szklany Dom” – M. Biskupska, inspektor ds. gospodarki gruntami – E. Hrabąszcz, 

inspektor ds. lokali i gospodarki nieruchomościami - E. Nogalska, inspektor ds. rolnictwa, 

rozgraniczeń i podziału nieruchomości - W. Fąfara, projektant – J. Polit.  

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 8/2024 z poprzedniej komisji. 

5. Zajęcie stanowiska przez Komisję w sprawie wykupu przez Gminę Masłów działki nr 

282 o pow. 0,3000 ha położonej w Woli Kopcowej pod pompownię ścieków w ramach 

zadania: „ Opracowanie dokumentacji projektowej sieci kanalizacji sanitarnej wraz z 

pompownią oraz przyłączami w ulicach: Wspólnej, Dojazdowej, Złotej w 

miejscowości Wola Kopcowa, gmina Masłów. 

6. Zajęcie stanowiska w sprawie aplikacji PUBLICO – platforma usług- 

ekasa.maslow.pl. 

7. Projekty uchwał w sprawie: 

a. zmiany uchwały Nr XXXVI/330/2017 Rady Gminy Masłów z dnia 27 kwietnia 

2017 roku w sprawie szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania 

nagród i wyróżnień dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe. 

b. uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Masłów z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności 
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pożytku publicznego i o wolontariacie. 

c. wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny przez Gminę Masłów działki 

stanowiącej własność Powiatu Kieleckiego położonej w obrębie geodezyjnym 

Mąchocice Kapitulne, oznaczonej numerem ewidencyjnym 1161/10 o pw. 0,6588 

ha. 

d. wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Masłów, położonej w obrębie Barcza. 

e. przekazania do nieodpłatnego używania sieci wodociągowej w działkach nr ewid. 

287/12, 286/12 w miejscowości Ciekoty, gmina Masłów. 

f.      ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu  

wartości nieruchomości w wyniku geodezyjnego podziału na terenie gminy 

Masłów. 

g. ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu 

wartości nieruchomości w wyniku wybudowania infrastruktury technicznej na 

terenie gminy Masłów . 

h. obniżenia ceny skupu żyta do celu wymiaru podatku rolnego na rok 2025 . 

i.     określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

j.    określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

k. zmiany uchwały budżetowej Gminy. 

l.    zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2024 – 2031. 

m. pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w 2024 roku. 

n. udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego w roku 2025. 

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie obrad. 

 

Ad.1 Otwarcie posiedzenia.  

Stosownie do § 65 Statutu Gminy Masłów przyjętego uchwałą Nr XXV/282/2020 

Rady Gminy Masłów z dnia 29 października 2020 r. (Dz. Urz. Woj. Świętokrzyskiego poz. 

3838) w dniu 25 listopada 2024 r. o godzinie 15:00 w trybie stacjonarnym odbyło się wspólne 

posiedzenie: 
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- Komisji Budżetu i Finansów, 

- Komisji ds. Inwestycji, 

- Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, 

-  Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy, 

Posiedzenie otworzyła i obradom przewodniczyła  Przewodnicząca Komisji Budżetu i 

Finansów. 

 

Ad.2 Stwierdzenie quorum. 

W dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 5 z 5 osobowego składu Komisji, co jest 

podstawą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 niniejszego protokołu. 

 

Ad.3 Przyjęcie porządku obrad. 

 Nie zgłoszono uwag w tym punkcie. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

 

Ad.4 Przyjęcie protokołu nr 8/2024 z poprzedniej Komisji.  

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, poinformowała, że nie wpłynął 

żaden wniosek w sprawie treści zawartych w protokole nr 8/2024. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

 

Ad.5 Zajęcie stanowiska przez Komisję w sprawie wykupu przez Gminę Masłów działki 

nr 282 o pow. 0,3000 ha położonej w Woli Kopcowej pod pompownię ścieków w ramach 
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zadania: „ Opracowanie dokumentacji projektowej sieci kanalizacji sanitarnej wraz z 

pompownią oraz przyłączami w ulicach: Wspólnej, Dojazdowej, Złotej w miejscowości 

Wola Kopcowa, gmina Masłów. 

 Na wstępie Pan Wójt – T. Lato poinformował, że na chwilę obecną jest to największa 

inwestycja kanalizacyjna na terenie Gminy Masłów. 

 Projektant Pan – J. Polit szczegółowo omówił możliwości zaprojektowania sieci 

kanalizacji sanitarnej oraz głównego problemu – usytuowania pompowni. Działka 282 

położona jest po za terenem zabudowy w związku z tym byłoby to najbardziej ekonomiczne 

rozwiązanie. Właściciele działki wyrażają chęć sprzedaży działki pod pompownię pod 

warunkiem wykupu przez Gminę całej działki. Długość projektowanej sieci kanalizacyjnej to 

około 4.200 – 4.300 m. 

 Pan Wójt dodał, że celem dzisiejszej dyskusji jest wpracowanie stanowiska czy 

wyrażają Państwo chęć wykupu tej działki. Pierwsze spotkanie z właścicielami tej działki 

odbyło się 16.09.2024 r. Państwo zaproponowali kwotę 300 za m². Ostatecznie po 

spotkaniach uzgodniliśmy kwote 50zł za m². Koszt wykupu całej tej działki to około 

150.000zł. Program FEnIKS zakłada możliwości dofinasowania wykupu tej działki. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Inwestycji Pan T. Ksel poprosił Skarbnika o informację czy 

środki na wykup tej działki nie nadszarpną budżetu i nie zagrożą realizacji inwestycji. 

Skarbnik poinformował że w budżecie na 2025 rok posiadamy takie środki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy w ramach wspomnianego programu jest wymagana jakaś 

deklaracja odnośnie ilości wpięć, czy mamy deklaracje ile osób wyraziło chęć podłączenia się 

do kanalizacji. 

Pan projektant udzielił odpowiedzi, że nie posiadamy takich deklaracji. 

 

GŁOSOWANIE w sprawie wyrażenia zgody na dalsze procedowanie przez Gminę 

Masłów działki nr 282 o pow. 0,3000 ha położonej w Woli Kopcowej pod pompownię 

ścieków w ramach zadania: „ Opracowanie dokumentacji projektowej sieci kanalizacji 

sanitarnej wraz z pompownią oraz przyłączami w ulicach: Wspólnej, Dojazdowej, Złotej 

w miejscowości Wola Kopcowa, gmina Masłów: 

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 
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Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

   

Ad.6 Zajęcie stanowiska w sprawie aplikacji PUBLICO – platforma usług- 

ekasa.maslow.pl. 

 Informatyk Gminy – T. Haba poinformował, że aplikacja działa w Urzedzie Gminy 

Masłów od września 2023 roku. Z aplikacji korzysta 140 – 150 osób. Koszt utrzymania 

systemu w przyszłym roku będzie wynosić 12.300,00zł brutto. 

Radny Pan P. Kapuściński zapytał czy to jedyna aplikacja która świadczy takie usługi. 

Informatyk poinformował, że jest to aplikacja firmy ZETO z której posiadamy programy 

dziedzinowe ponieważ musi ona zbierać z nich dane. 

Radni ustalili, że należy utrzymać aplikację oraz zrobić wspólnie z sołtysami kampanię 

informacyjną aby zachęcić mieszkańców do korzystania z tej aplikacji. 

 

GŁOSOWANIE w sprawie utrzymania aplikacji PUBLICO – platforma usług- 

ekasa.maslow.pl.:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

 

Ad.7a Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/330/2017 Rady Gminy 

Masłów z dnia 27 kwietnia 2017 roku w sprawie szczegółowych zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania nagród i wyróżnień dla osób fizycznych za osiągnięte 

wyniki sportowe.  

 Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Dyrektora Centrum Edukacji i Kultury 

„Szklany Dom" –M. Biskupska. Poinformowała, że zmiana nie dotyczy kwestii kluczowych, 

a najistotniejszą wprowadzoną różnica będzie możliwość przyznawania nagród sportowcom, 

którzy jednak nie uprawiają sportów olimpijskich. 

 

Radny Pan M. Leśkiewicz zapytał o możliwość przyznawania nagród zawodnikom, którzy nie 

zamieszkują w Gminie Masłów, a trenują w klubach działających na terenie gminy. 
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Pan Wójt udzielił odpowiedzi, że uchwała nie przewiduje przyznawania nagród dla takich 

zawodników ponieważ środki na finansowe naszego samorządu musza być wydawane na 

mieszkańców naszego samorządu. 

 

Pan P. Kapuściński czy w tych wszystkich programach pomocowych nie powinno się zmienić 

zapisu  z „zamieszkania” na „meldunek”. Być może zmobilizowałoby to niezameldowanych 

mieszkańców gminy Masłów do zmiany meldunku. 

Pan Wójt poinformował, że na tą chwilę nie potrafi się do tego odnieść, ale temat zostanie 

zbadany i  przedstawimy Państwu informację. 

Radny Pan P. Zegadło wyjaśnił radnym jaki cel przyświecał radzie, która wprowadzała zapis 

aby nagradzać tylko sportowcom uprawiającym dyscypliny olimpijskie. 

  

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7b Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Masłów z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust.3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  

 Projekt uchwały przedstawiła Z-ca Wójta Pani M. Dolezińska - Włodarczyk. 

Poinformowała, że szczegółowo sferę współpracy organów administracji publicznej z 

organizacjami pozarządowymi określa ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie. Ustawa ta nakłada na organy administracji publicznej 

obowiązek realizacji zadań ze sfery publicznej we współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

Podstawowe znaczenie w tej kwestii ma art. 5a cytowanej ustawy nakładający na organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia rocznego programu 

współpracy  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. 

 Uchwała reguluje współpracę pomiędzy Gminą Masłów a organizacjami 
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pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2025 roku 

określając cele, zakres i formy tej współpracy. Program w szczególności sprzyjać będzie 

kontynuowaniu i rozwijaniu partnerskiej współpracy pomiędzy gmina a organizacjami i 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, dalszemu rozwojowi tych 

organizacji i podmiotów, stworzy mieszkańcom gminy szansę poszerzenia aktywności 

społecznej a także umożliwi zlecenie realizacji zadań gminy na rzecz organizacji 

pozarządowych i podmiotów określonych w art. 3 ust. 3 ustawy. Zlecanie zadań może 

odbywać się w formie: wspierania realizacji zadania ( dofinansowania kosztów zdania) oraz 

powierzenia realizacji zadania ( sfinansowania całkowitych kosztów zadania ). Przedmiotowa 

uchwała oznacza również realizację zasad partnerstwa i jawności w zakresie wykonywania 

zadań publicznych.   

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7c Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

przez Gminę Masłów działki stanowiącej własność Powiatu Kieleckiego położonej w 

obrębie geodezyjnym Mąchocice Kapitulne, oznaczonej numerem ewidencyjnym 

1161/10 o pw. 0,6588 ha.  

 Projekt uchwały przedstawił inspektor ds. rolnictwa, rozgraniczeń i podziału 

nieruchomości - W. Fąfara. Poinformował, że działka 1161/10 stanowi własność Powiatu 

Kieleckiego. Gmina Masłow wystąpiła z pismem do Starostwa Powiatowego w Kielcach o 

nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy Masłów w/w działki. 

 Zgodnie z ustaleniami obowiązującego planu zagospodarowania przestrzennego 

sołectwa Mąchocice Kapitulne działa nr 1161/10 położona jest na terenie oznaczonym 

symbolem KD – D4 – teren publicznych dróg gminnych klasy dojazdowej . Działka 

wykorzystywana jest jako drogo obecnie leży na przedłużeniu drogi gminnej publicznej, a 

poprzednio drogi powiatowej. Tworząc ciąg komunikacyjny razem z działkami nr 1161/3, 

1161/4, 1161/11 stanowi jedną całość gospodarczą. 
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 Skutkiem wykonania uchwały będzie zawarcie notarialnej umowy darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Kieleckiego na rzecz Gminy Masłów. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7d Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Masłów, 

położonej w obrębie Barcza. 

 Projekt uchwały przedstawił inspektor ds. rolnictwa, rozgraniczeń i podziału 

nieruchomości - W. Fąfara. Poinformował, że  z wnioskiem o sprzedaż przedmiotowej 

nieruchomości  w celu poprawy warunków zagospodarowania wystąpili właściciele 

nieruchomości przyległych tj. działek nr: 73 oraz 125. Przedmiotowa nieruchomość nie jest 

wykorzystywana przez Gminę, nie posiada również bezpośredniego dostępu do drogi 

publicznej. Działka położona jest na terenie oznaczonym symbolem MNR1 – tereny 

zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i zagrodowej. Nieruchomość ta ze względu na 

kształt (wąska) i powierzchnię 209m² jako samodzielna nie może być przedmiotem zabudowy 

przy uwzględnieniu przepisów odrębnych ( odległość od budynków od granic oraz dostęp 

komunikacyjny). W związku z  tym może ona jedynie służyć na poszerzenie działek 

przyległych w celu poprawy ich warunków zagospodarowania. 

 Podstawowymi przesłankami, które decydują o możliwości zbycia nieruchomości bez 

przetargu są: okoliczność, że nieruchomość lub jej część mogą poprawić warunki 

zagospodarowania nieruchomości przyległej oraz niemożność zagospodarowania owej 

nieruchomości lub jej części jako odrębnej nieruchomości. W odniesieniu do nieruchomości 

oznaczonych działkami ewidencyjnymi nr 73 i nr 125, nabycie przyległej bezpośrednio 

działki jest korzystne, spowoduje powiększenie terenu i poprawi mieszkańcom warunki 

zagospodarowania.   
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GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7e Projekt uchwały w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania sieci 

wodociągowej w działkach nr ewid. 287/12, 286/12 w miejscowości Ciekoty, gmina 

Masłów.  

 Projekt uchwały przedstawiła Wójt Gminy – T. Lato. Poinformował, że prywatny 

inwestor z własnych środków wybudował urządzenia i sieć wodociągową wymienioną w 

treści uchwały. 

Wykorzystanie tego majątku i dbałość o jego stan techniczny wymaga, by był on 

eksploatowanych przez profesjonalnego operatora. Dla zapewnienia prawidłowej eksploatacji 

i utrzymania w należytym stanie takich urządzeń Gmina Masłow wnosi majątek objęty 

niniejszą uchwałą do Międzygminnego Związku Wodociągów i  Kanalizacji w Kielcach.  

Gmina Masłów pozostaje właścicielem wnoszonego majątku. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7f Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 

adiacenckiej z tytułu wzrostu  wartości nieruchomości w wyniku geodezyjnego podziału 

na terenie gminy Masłów.  

 Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy- Tomasz Lato. Poinformował, że wysokość 

stawki opłaty adiacenckiej ustala rada gminy w drodze uchwały w wysokości nie większej niż 

30%  różnicy wartości nieruchomości. Ustalenie opłaty adiacenckiej może nastąpić w 

terminie 3 lat od dnia, w którym decyzja zatwierdzająca podział nieruchomości stała 
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ostateczna lub orzeczenie o podziale stało się prawomocne pod warunkiem, że w dniu tym 

obowiązywała uchwała Rady Gminy, określająca wysokość stawki procentowej tej opłaty. 

Pan Wójt dodał również, że do dnia dzisiejszego ta oplata nie była pobierana od 

mieszkańców. Mówiąc o drogach gminnych Gmina Masłow często nieodpłatnie przejmowała 

od mieszkańców te drogi. Po za tym koszty przygotowania operatów szacunkowych do 

wyliczenia tejże opłaty prawdopodobnie równoważyłyby się z wpływami. Te opłaty w dużej 

mierze byłyby niekorzystne dla naszych mieszkańców. 

Sekretarz Gminy Pan Z. Zagdański dodał, że w przeciwieństwie do opłaty planistycznej 

gmina może wprowadzić opłatę adiacencką ale nie ma takiego obowiązku. Przy niskim 

wskaźniku ustalenia tej opłaty koszty wyceny nieruchomości mogą znacznie przewyższać 

wpływy z tego tytułu. 

W dyskusji Komisja wypracowała wniosek o 10% stawce opłaty adiacenckiej. 

 

GŁOSOWANIE w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej (10%) opłaty 

adiacenckiej z tytułu wzrostu  wartości nieruchomości w wyniku geodezyjnego podziału 

na terenie gminy Masłów: 

Za-1; przeciw- 4; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (1) 

Justyna Łakomiec,  

Przeciw (4) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska Piotr Kapuściński, Lucjan Pabis , Andrzej Pedrycz 

Komisja negatywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.7g Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 

adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku wybudowania 

infrastruktury technicznej na terenie gminy Masłów. 

 Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy- Tomasz Lato. Poinformował, że wysokość 

opłaty adiacenckiej zależy od wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego budową 

urządzeń infrastruktury technicznej. Zgodnie z art. 146 ust. 2 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, wysokość opłaty adiacenckiej wynosi nie więcej niż 50%  różnicy między 

wartością jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem urządzeń infrastruktury 

technicznej, a wartością jaką nieruchomość ma po ich wybudowaniu. Wysokość stawki 

procentowej opłaty adiacenckiej ustala rada gminy w drodze uchwały. 
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W dyskusji Komisja wypracowała wniosek o 10% stawce opłaty adiacenckiej. 

 

GŁOSOWANIE w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej (10%) opłaty 

adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku wybudowania 

infrastruktury technicznej na terenie gminy Masłów : 

Za-0; przeciw- 5; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Przeciw (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec,  

Lucjan Pabis , Andrzej Pedrycz 

Komisja negatywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.7h Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celu wymiaru podatku 

rolnego na rok 2025. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Poinformował, że średnia cena skupu 

żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2025 rok ogłoszona w Komunikacie Prezesa 

Głównego Statystycznego z dnia 18 października 2024r. za okres 11 kwartałów wynosi 89,34 

za 1 dt. W związku z tym, że ogłoszona cena skupu żyta znacznie obciążałaby podatników 

podatku rolnego, obniża się ogłoszoną średnią cenę skupu żyta niezbędną do naliczenia 

podatku rolnego na rok 2025 i proponuje się obniżyć cenę do kwoty 75,00zł za 1 dt. 

W odniesieniu do przedmiotowej uchwały gmina Masłów posiada pozytywną opinię 

Świętokrzyskiej Izby Rolniczej w Kielcach. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7i Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości  

   Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy, poinformował, że projekt ten pozostawia 
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stawki podatku na poziomie takim samym jak w 2024 roku. 

Radny Pan Piotr Kapuściński zabrał głos informując, że w jego ocenie jest to bardzo słuszny 

kierunek, dla gospodarki jest to bardzo ciężki czas, jak wiemy przedsiębiorcy z gminy 

Masłów mają dość wysoką tą stawkę. Pan Przewodniczący zapytał Skarbnika czy posiada 

informację jak kształtują się stawki Gminy Masłów w porównaniu do sąsiednich gmin. 

W odpowiedzi Pan Skarbnik poinformował, że nie analizował stawek sąsiednich gmin, Pan 

Wójt dodał, że właśnie trwają procedury ustalania stawek w sąsiadujących gminach i nie są 

one jeszcze znane. 

Pan Przewodniczący wskazał do analizy przypadki podmiotów prowadzących działalność 

gospodarczą w budynkach mieszkalnych, z których część powinna zostać wydzielona na 

prowadzenie działalności i powinien być pobierany podatek od nieruchomości zajętej 

działalność. 

Pan Wójt przyznał Panu Przewodniczącemu rację. 

Radny Pan T. Ksel zabrał głos informując, że zgadza się z tym co powiedział Pan P. 

Kapuściński, ponieważ podnoszenie podatku tym, którzy płacą w jego ocenie nie jest do 

końca sprawiedliwe. Każdy podmiot prowadzący działalność powinien płacić podatek i przy 

800 podmiotach możemy założyć jakieś wpływy do budżetu. 

Radny Pan P. Zegadło poinformował, że cieszy się z decyzji Pana Wójta o nie podnoszeniu 

podatku, czasy są ciężkie mieszkańcy mają coraz więcej obciążeń, a my utrzymując stawkę na 

tym samym poziomie będziemy się stawać co raz bardziej atrakcyjni dla nowych 

mieszkańców oraz dla  przedsiębiorców. 

Pan P. Kapuściński - wydaje mi się ze powinniśmy wyjść z taką informacją do mieszkańców, 

że faktycznie te podatki nie zostały podniesione, ale szukajmy tych środków i zachęcajmy do 

meldowania się, odbierania decyzji elektronicznie, żebyśmy informowali mieszkańców, że 

jeżeli to nie zadziała to w przyszłym roku te podatki nie pozostaną na tym samym poziomie. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

  

Ad.7j Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
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transportowych. 

      Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Poinformował, że przedmiotowa 

uchwała ze względu na brak konieczności dostosowania stawek Gminy Masłów do stawek 

minimalnych nie zakłada podwyżki podatku od środków transportowych na 2025 rok.  

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7k Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy- R. Szechnicki. Szczegółowo omówił 

zmiany, które wpłynęły na zmianę uchwały budżetowej dotyczące poszczególnych zadań 

realizowanych w ramach bieżącego budżetu gminy Masłów, podkreślił również, że w dużej 

mierze zmiany wprowadzone do uchwały mają charakter porządkujący budżet na koniec 2024 

roku. 

 

Zmniejsza się ogółem plan dochodów o kwotę 1.836.824,48 zł  do kwoty 79.845.594,20 zł 

Zwiększa  się plan dochodów w następujących działach: 

-dz.750 – Administracja publiczna- zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.146,00 zł 

wynika to z bieżącej realizacji budżetu.  

-dz.756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem – 

zwiększenie planu dochodów o kwotę 31.000,00 zł wynika to z bieżącej realizacji budżetu.  

-dz.801 – Oświata i wychowanie – zwiększenie planu dochodów o kwotę 58.293,94 zł 

wynika to z bieżącej realizacji budżetu.  

-dz.855 – Rodzina - zwiększenie planu dochodów na działalność Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej o kwotę 22.023,00  zł w związku realizacja programu finansowego z 

budżetu Wojewody Świętokrzyskiego – „Asystent rodziny”. Z tego samego powodu wzrastają 

również wydatki w tym dziale.   

 

Zmniejsza się plan dochodów w następujących działach: 
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-dz.700 – Gospodarka mieszkaniowa - zmniejszenie planu dochodów o kwotę 1.923.622,26 

zł wynika  z bieżącej realizacji budżetu i dotyczy sprzedaży nieruchomości gminnych.  

-dz.900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zmniejszenie planu dochodów  

o kwotę 25.665,16 zł wynika z braku możliwości uzyskania dofinansowania  

z WFOŚiG w Kielcach na usuwanie azbestu w gospodarstwach rolnych. 

 

Zmniejsza się ogółem plan wydatków o kwotę 1.836.824,48 zł do kwoty 84.005.633,56 zł 

Zwiększa się plan wydatków w następujących działach: 

-dz.900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zwiększenie planu wydatków  

o kwotę 470.000,00 zł na finansowanie programu gospodarki odpadami 

 

Zmniejsza się plan wydatków w następujących działach: 

-dz-010 – Rolnictwo i łowiectwo - zmniejsza się  plan o kwotę 203.140,00 zł w związku  

z brakiem wykonania bądź przeniesieniem realizacji następujących zadań na 2025 rok:  

- wykonanie projektu oraz budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w ul. Leśnego 

Zakątka w działce nr 603 w msc. Masłów Pierwszy, 

- opracowanie dokumentacji projektowej sieci kanalizacji sanitarnej wraz z pompownią oraz 

przyłączami w ulicach: Wspólnej, Dojazdowej, Złotej w miejscowości Wola Kopcowa, gmina 

Masłów, 

- wykonanie projektu budowlanego odcinka sieci kanalizacji sanitarnej w Masłowie Drugim - 

Dolina Marczakowa od strony Kajetanowa Dolnego. 

-dz.600 – Transport i łączność – zmniejsza się  plan o kwotę 782.070,00 zł w związku  

z przeniesieniem realizacji następujących zadań na 2025 rok:  

 - wykonanie projektu odwodnienia odcinka drogi powiatowej nr 1304T ul. Przyborowskiego  

  w Domaszowicach w okolicy posesji 80 – 86, 

- projekt budowlany oraz budowa drogi gminnej wraz z chodnikiem oraz rowem 

odwadniającym ul. Podklonówka II w Masłowie Pierwszym,  

- opracowanie projektu rozbudowy drogi powiatowej nr 1303T od skrzyżowania z drogą 

gminną nr 344021T do drogi powiatowej nr1306T  - etap II (od km 5+650 do km 8+280 o 

długości 2630mb), 

- opracowanie projektu rozbudowy drogi powiatowej nr 1303T od skrzyżowania z drogą 

powiatową nr 1302T do skrzyżowania z drogą gminną 344021T - etap I (od km 2+350 do km 

5+650 o długości 3300mb), 
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- zaprojektowanie chodnika ulicznego przy ulicy Spacerowej w miejscowości Masłów 

Pierwszy, 

- wykonanie projektu drogi bitumicznej ul. Granicznej (odcinek od strony wschodniej) w 

Masłowie Pierwszym,  

- Wykonanie projektu odcinka drogi gminnej w ul. Wspólna w Woli Kopcowej (odcinek dł. 

ok. 170 m od Strumienia w kierunku południowym) 

- projekt przebudowy odwodnienia wraz z ulepszeniem nawierzchni drogi wewnętrznej  

w Brzezinkach, 

- wykonanie projektu drogi wewnętrznej ul. Wiosenna w Domaszowicach, 

- wykonanie projektu odwodnienia oraz przebudowy chodnika i nawierzchni drogi 

wewnętrznej nr 14/153 i 14/84 w Wiśniówce (ul. Górna od strony kopalni), 

- projekt przepustu drogowego włączenia drogi wewnętrznej ul. Lawendowa do drogi 

wojewódzkiej DW745 ul. Lotnicza w Masłowie Pierwszym. 

-dz.710 – Działalność usługowa - zmniejsza się  plan o kwotę 328.000,00 zł w związku  

z przeniesieniem zadań związanych ze zmianami w planie zagospodarowania przestrzennego 

na rok 2025.  

-dz.801 – Oświata i wychowanie – zmniejsza się plan wydatków o kwotę 52.620,00 z 

powodu przesunięcia realizacji zadania „przebudowa placu zabaw wraz ze zmianą 

nawierzchni bezpiecznej przy SP w Brzezinkach” na rok 2025. Zwiększenie ulega natomiast 

kwota przeznaczona na dopłaty dla innych gmin, do przedszkoli, których uczęszczają dzieci z 

gminy Masłów – 100.00.00 zł.  

-dz.851 – Ochrona zdrowia - zmniejszenie planu wydatków kwotę 1.011.603,48 zł z 

przesunięcia realizacji zadania przez ZGGŚ w Bielinach dotyczący Ośrodka Zdrowia w 

Maslowie. 

-dz.852 – Pomoc społeczna -  zmniejszenie planu wydatków o kwotę 11.370,00 zł wynika to           

z bieżącej realizacji budżetu – zmiana klasyfikacji budżetowej. 

-dz.900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zmniejsza się plan wydatków o 

kwotę 16.414,00 z powodu mniejszego zaangażowania środków na realizacji zadania 

„"Mobilna Gmina Masłów" w ramach projektu "Rozwój zrównoważonej mobilności miejskiej 

w Kieleckim Obszarze Funkcjonalnym" w roku 2024 

-dz.921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zmniejsza się plan wydatków o 

kwotę 35.000,00 z powodu mniejszego zaangażowania środków na realizacji zadania 

„Rządowy Program Odbudowy Zabytków - Odbudowa świetlicy w Barczy " w roku 2024 
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W wyniku zmian w budżecie nie ulega zmianie wynik budżetu.  

 

Radny Pan M. Leśkiewicz zapytał o przyczynę usunięcia zadania pn. Wykonanie projektu 

budowlanego odcinka sieci kanalizacji sanitarnej w Masłowie Drugim - Dolina Marczakowa 

od strony Kajetanowa Dolnego. 

W odpowiedzi Skarbnik wyjaśnił, że z powodu nie rozpoczęcia realizacji tego zadnia w 2024 

roku wprowadzano je do projektu budżetu na 2025 rok do załącznika nr 4 – zadania 

inwestycyjne roczne. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7l Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Masłów na lata 2024 – 2031. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Poinformował, że zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzonych do uchwały 

budżetowej. Pan Skarbnik przedstawił zmiany jakie wprowadzono do wykazu wieloletnich 

przedsięwzięć: 

Do załącznika przedsięwzięć dodano następujące przedsięwzięcia: 

1. Wykonanie projektu odcinka drogi gminnej w ul. Wspólna w Woli Kopcowej 

(odcinek dł. ok. 170 m od Strumienia w kierunku południowym) – zadanie majątkowe, 

które ma być realizowane w latach 2024-2025.  

2. Wykonanie projektu drogi wewnętrznej ul. Wiosenna w Domaszowicach – zadanie 

majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024-2025.  

3. Projekt przepustu drogowego włączenia drogi wewnętrznej ul. Lawendowa do drogi 

wojewódzkiej DW745 ul. Lotnicza w Masłowie Pierwszym – zadanie majątkowe, 

które ma być realizowane w latach 2024-2025.  

4. Wykonanie projektu odwodnienia oraz przebudowy chodnika i nawierzchni drogi 

wewnętrznej nr 14/153 i 14/84 w Wiśniówce (ul. Górna od strony kopalni) – zadanie 
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majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024-2025.  

5. Przebudowa placu zabaw wraz ze zmianą nawierzchni bezpiecznej przy SP w 

Brzezinkach – zadanie majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024-2025. 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. W zakresie programów, projektów lub zadań związanych z programami 

realizowanymi z udziałem środków z UE: 

1) "Mobilna Gmina Masłów" w ramach projektu "Rozwój zrównoważonej 

mobilności miejskiej w Kieleckim Obszarze Funkcjonalnym" – zmiana w 

przedsięwzięciu obejmuje m.in.: zmniejszenie limitu wydatków na realizację 

zadania w roku budżetowym o kwotę 16 414,00 zł; zwiększenie limitu 

wydatków na realizację zadania w latach 2025-2026 o kwotę 16 414,00 zł; 

2. W zakresie programów, projektów lub zadań innych (finansowanych ze środków 

krajowych): 

1) Program gospodarki odpadami – zmiana w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

zwiększenie łącznych nakładów ogółem, limitu wydatków na realizację 

zadania w roku budżetowym oraz limitu zobowiązań o kwotę 470 000,00 zł; 

2) Opracowanie dokumentacji projektowej sieci kanalizacji sanitarnej wraz z 

pompownią oraz przyłączami w ulicach: Wspólnej, Dojazdowej, Złotej w 

miejscowości Wola Kopcowa, gmina Masłów – zmiana w przedsięwzięciu 

obejmuje m.in.: zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku 

budżetowym o kwotę 121 770,00 zł; zwiększenie limitu wydatków na 

realizację zadania w roku 2025 o kwotę 121 770,00 zł; wydłużenie horyzontu 

czasowego przedsięwzięcia do roku 2025; 

3) Opracowanie projektu rozbudowy drogi powiatowej nr 1303T od skrzyżowania 

z drogą gminną nr 344021T do drogi powiatowej nr1306T  - etap II (od km 

5+650 do km 8+280 o długości 2630mb)  – zmiana w przedsięwzięciu 

obejmuje m.in.: zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku 

budżetowym o kwotę 178 800,00 zł; zwiększenie limitu wydatków na 

realizację zadania w roku 2025 o kwotę 178 800,00 zł; wydłużenie horyzontu 

czasowego przedsięwzięcia do roku 2025; 

4) Opracowanie projektu rozbudowy drogi powiatowej nr 1303T od skrzyżowania 

z drogą powiatową nr 1302T do skrzyżowania z drogą gminną 344021T - etap 

I (od km 2+350 do km 5+650 o długości 3300mb)  – zmiana w 

przedsięwzięciu obejmuje m.in.: zmniejszenie limitu wydatków na realizację 



18 

 

zadania w roku budżetowym o kwotę 251 700,00 zł; zwiększenie limitu 

wydatków na realizację zadania w roku 2025 o kwotę 251 700,00 zł; 

wydłużenie horyzontu czasowego przedsięwzięcia do roku 2025; 

5) Projekt budowlany oraz budowa drogi gminnej wraz z chodnikiem oraz rowem 

odwadniającym ul. Podklonówka II w Masłowie Pierwszym – zmiana w 

przedsięwzięciu obejmuje m.in.: zmniejszenie limitu wydatków na realizację 

zadania w roku budżetowym o kwotę 120 000,00 zł; zwiększenie limitu 

wydatków na realizację zadania w latach 2025-2027 o kwotę 120 000,00 zł; 

wydłużenie horyzontu czasowego przedsięwzięcia do roku 2027; 

6) Projekt przebudowy odwodnienia wraz z ulepszeniem nawierzchni drogi 

wewnętrznej w Brzezinkach – zmiana w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o 

kwotę 34 800,00 zł; zwiększenie limitu wydatków na realizację zadania w roku 

2025 o kwotę 34 800,00 zł; wydłużenie horyzontu czasowego przedsięwzięcia 

do roku 2025; 

7) Rządowy Program Odbudowy Zabytków - Odbudowa świetlicy w Barczy  – 

zmiana w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: zmniejszenie łącznych nakładów 

ogółem oraz limitu zobowiązań na realizację zadania o kwotę 85 839,31 zł; 

zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o 

kwotę 35 000,00 zł; zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w 

roku 2025 o kwotę 50 839,31 zł; 

8) Wykonanie projektu drogi bitumicznej ul. Granicznej (odcinek od strony 

wschodniej) w Masłowie Pierwszym – zmiana w przedsięwzięciu obejmuje 

m.in.: zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku 

budżetowym o kwotę 32 000,00 zł; zwiększenie limitu wydatków na realizację 

zadania w roku 2025 o kwotę 32 000,00 zł; wydłużenie horyzontu czasowego 

przedsięwzięcia do roku 2025; 

9) Wykonanie projektu odwodnienia odcinka drogi powiatowej nr 1304T ul. 

Przyborowskiego w Domaszowicach w okolicy posesji 80 – 86. – zmiana w 

przedsięwzięciu obejmuje m.in.: zmniejszenie limitu wydatków na realizację 

zadania w roku budżetowym o kwotę 25 000,00 zł; zwiększenie limitu 

wydatków na realizację zadania w roku 2025 o kwotę 25 000,00 zł; wydłużenie 

horyzontu czasowego przedsięwzięcia do roku 2025; 

10) Zaprojektowanie chodnika ulicznego przy ulicy Spacerowej w miejscowości 
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Masłów Pierwszy – zmiana w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: zmniejszenie 

limitu wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o kwotę 26 580,00 

zł; zwiększenie limitu wydatków na realizację zadania w roku 2025 o kwotę 

26 580,00 zł; wydłużenie horyzontu czasowego przedsięwzięcia do roku 2025; 

11) Zmiany jednostkowe w miejscowych planach zagospodarowania  – zmiana w 

przedsięwzięciu obejmuje m.in.: zmniejszenie limitu wydatków na realizację 

zadania w roku budżetowym o kwotę 319 000,00 zł; zwiększenie limitu 

wydatków na realizację zadania w roku 2025 o kwotę 319 000,00 zł; 

wydłużenie horyzontu czasowego przedsięwzięcia do roku 2025; 

12) Zmiany jednostkowe w miejscowych planach zagospodarowania w msc.: 

Brzezinki; Wola Kopcowa – zmiana w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o 

kwotę 9 000,00 zł; zwiększenie limitu wydatków na realizację zadania w roku 

2025 o kwotę 9 000,00 zł; wydłużenie horyzontu czasowego przedsięwzięcia 

do roku 2025. 

Z załącznika przedsięwzięć usunięto następujące przedsięwzięcia: 

1. Projektowanie odcinka sieci wodociągowej wraz z przyłączami w ul. Leśnego Zakątka 

w działce nr ewid. 603 w msc. Masłów Pierwszy; 

2. Wykonanie projektu budowlanego odcinka sieci kanalizacji sanitarnej w Masłowie 

Drugim - Dolina Marczakowa od strony Kajetanowa Dolnego. 

Zmiany wprowadzone w wykazie wieloletnich przedsięwzięć nie spowodowały zmiany 

horyzontu czasowego załącznika nr 2 WPF. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7m Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2024 roku. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Poinformował, że zgodnie z art.6r ust. 
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2da pkt 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, w przypadku gdy środki 

pozyskane z opłaty za gospodarowanie odpadami są niewystarczające na pokrycie kosztów 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi Rada Gminy może 

postanowić w drodze uchwały o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty. 

 W 2024 roku planowane wpływy z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi nie pokrywają kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi w związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.  

 

Radny Pan T. Ksel zapytał czy zwiększenie środków na funkcjonowanie systemu 

gospodarowania odpadami wynika ze zwiększonej ilości odbieranych odpadów czy braku 

wpływów opłaty. 

Pan Wójt T. Lato wyjaśnił, że dokładamy do systemu gospodarowania odpadami przede 

wszystkim dlatego, że przetarg ogłoszony w czerwcu był to przetarg, który nie przewyższył 

zabezpieczonej kwoty, ale w przeliczeniu na poszczególne frakcje jednak dawał nam 

niekorzystne wyniki finansowe. Jeżeli chodzi o ilość śmieci, które są odbierane zrobiliśmy 

analizę w porównaniu do 10 miesięcy 2023/2024 i w znaczący sposób ta ilość odpadów nie 

wzrosła. Natomiast wzrosła nam szczególnie w odpadach budowlanych oddawanych do 

PSZOK, wzrosła nam częściowo w bio, natomiast ustabilizowała się sytuacja w czarnych 

workach co świadczy o coraz lepszej segregacji. Jeżeli chodzi o zaległości w opłacie to one 

są, ale nie wzrastają one w jakiś drastyczny sposób. 

Skarbnik - R. Szechnicki dodał, że jeśli chodzi o wpływy z opłaty to zaplanowane zostały w 

kwocie 2.825.000,00zł i na dzień 15 listopada tj. przed rozliczeniem czwartej raty wpływy 

wynoszą ok. 2.500.000,00zł. Poziom realizacji dochodów jest dobry. Analogicznie 

rok temu podejmowana była taka sama uchwała, ostatecznie brakowało ok 36 tys zł. Pan Wójt 

przekazał ,że w kolejnym roku na pewno będzie nas czekała dyskusja na temat odpadów. 

Jesteśmy jedną z niewielu gminy, która w zeszłym roku po raz pierwszy dołożyła do śmieci, 

choć jest to niewielka kwota. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 
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Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad.7n Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego 

w roku 2025. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Poinformował, że zadania wskazane w 

uchwale mające na celu poprawę jakości życia mieszkańców Gminy Masłów oraz 

zwiększające bezpieczeństwo mieszkańców, były już ujęte jako pomoc rzeczowa dla powiatu, 

jednak nie wszystkie udało się zrealizować w 2024 roku. Zapisy tych uchwał były także 

kilkukrotnie zmieniane. W tej sytuacji zaistniała konieczność uporządkowania zapisów 

uchwał dotyczących pomocy, ujmując w jednej, nowej uchwale planowaną na 2025 rok 

pomoc dla powiatu. 

 

GŁOSOWANIE:  

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Sylwia Bakalarz – Borkowska, Piotr Kapuściński, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis,  Andrzej 

Pedrycz. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

 

Ad. 8 Sprawy inne. 

Radny Pan P. Kapuściński zapytał o rozliczenie robót dodatkowych przy realizacji ul. 

Diamentowej, związanych z udzieleniem pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego.  

Pan Wójt-   T. Lato poinformował, że żadne środki nie zostały jeszcze przekazane i nie będzie 

to możliwe bez zgody Rady Gminy, że kwota ta powinna być prawdopodobnie znana przed 

odbiorem robót i stanowić 50% całej dodatkowej dopłaty.  

Pan Piotr Kapuściński poprosił o czujność, że dobrze byłoby znać tą kwotę jeszcze przed 

odbiorem końcowym 

 

Przewodniczący Rady – Pan P. Kapuściński poruszył temat odśnieżania dróg. Czy nie ma 

takiej możliwości by na wypadek awarii sprzętu samochody naszego zleceniobiorcy 

przejmują odśnieżanie dróg powiatowych, bez konieczności ustalania czy powiat za taki 

wyjazd zapłaci. Chodzi o stworzenie procedury na wypadek awarii sprzętu. 

Pan Wójt – T. Lato potwierdził, że od lat dążymy do jak najlepszego usprawnienia systemu 

odśnieżania. Omówił także krótko uzgodnienia jakie zostały poczynione na wypadek awarii 
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sprzętu odśnieżającego zarówno drogi gminne jak i powiatowe. 

 

Radny Pan T. Ksel zapytał jak wygląda sytuacja z busami, czy nadal będą dofinansowania. 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi, że nabór został otwarty, nasz wniosek został przygotowany na 

chwile obecną nie został jeszcze złożony ale mieścimy się terminie, dofinansowania maja być 

na podobnym poziomie jak były. Składamy wniosek o podobną liczbę kilometrów, trasy w 

większości przypadków pozostają bez zmian, chcemy nieznacznie zmodyfikować niektóre 

trasy oraz zmniejszyć liczbę kursów jadących przez Wiśniówkę. 

Pan Sekretarz- Z. Zagdański- uzupełnił wypowiedź Pana Wójta informując, że trasy muszą 

być już przygotowane w momencie składania wniosku o dofinansowanie. 

Radny Pan P. Kapuściński zapytał Pana Sekretarza czy po złożeniu wniosku jest możliwość 

zmiany rozkładu jazdy busów ponieważ z tego co przekazują mieszkańcy z tym jest 

największy problem. 

Wójt potwierdził, że jest taka możliwość, z informacji jakie otrzymywaliśmy największy 

problem dotyczył tego, że te kursy pokrywają się z kursami autobusów, natomiast nigdy przy 

takiej ilości kursów MPK i busów nie osiągniemy efektu, że one kiedyś się nie spotkają. 

Trwają rozmowy z MPK odnośnie linii nr 7 co do dodatkowych kursów, na czym zależy też 

gminie Zagnańsk. 

Pan Radny – T. Ksel zapytał o ulgi dla emerytów, ponieważ docierają do naszych 

mieszkańców informację, że mieszkańcy gminy Górno mają ulgę dla emerytów 50%. 

Pan Wójt poinformował, że podjął takie rozmowy z prywatnym przewoźnikiem świadczącym 

te usługi przewozowe, żeby w zamian opłaty za parkingi wprowadził ulgi dla mieszkańców, 

pismo w tej sprawie wyszło w zeszłym tygodniu. 

Radny Pan T. Ksel zapytał również o kontrole przewoźnika ponieważ kierowcy znowu 

zaczynają skracać sobie trasy, przez długi czas był spokój, a teraz znowu zaczyna pojawiać 

się ten problem. 

Pan Wójt podziękował za zgłoszenie problemu i zapewnił, że kontrole będą kontynuowane. 

 

Radny Pan M. Kuzka poruszył temat przejścia dla pieszych na drodze wojewódzkiej ul. Dolna 

w Mąchocicach. Poprosił o przeanalizowanie bezpieczniejszej możliwości przejścia w rejonie 

ul. Św. Floriana. 

 

Ad.9 Zakończenie obrad.  
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Po wyczerpaniu tematyki Przewodnicząca komisji podziękowała za udział w komisji i o godz. 

19:02  zamknęła obrady. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółowała:  A. Kmieć 

 

 

Podpisała: 

Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów 

 /-/Sylwia Bakalarz-Borkowska 


